
Sastanak predstavnika pokreta Spasimo nauku sa ministrom Verbićem 

Održan dana 27.8.2015. od 16:10 do 17h u kabinetu ministra 

Sastanku su prisustvovali Srđan Verbić, Milovan Šuvakov i saradnica ministra, a ispred Pokreta Ivo 

Toševski, Jelena Jović, Zorana Kurbalija Novičić, Tijana Prodanović i Vesna Miletić 

- Dinamika aktivnosti za sledeći projektni ciklus:  

1. Usvajanje izmena i dopuna Zakona o NIDu u Skupštini do kraja septembra 

2. U narednih 10-tak dana će biti definisan model finansiranja u narednom ciklusu (o tome će 

odluku doneti Ministar) 

3. Izrada dokumenta sa strateškim osnovama za naredni projektni ciklus  (20-30 strana teksta) 

mora biti sastavljen do 3. nedelje septembra 

4. Odobrenje strateških osnova od strane predstavnika Svetske banke u 3. nedelji septembra 

5. Podzakonska akta u oktobru, ići će na javnu raspravu, a usvajanje se planira u novembru 

6. Raspisivanje konkursa početkom decembra (konkurs će biti otvoren 30 ili 45 dana) 

7. Recenzije će biti strane (uglavnom naši naučnici iz dijaspore), mada je otvorena mogućnost da 

budu i domaće recenzije 

8. Očekivan početak projektnog ciklusa - mart 2016. (naše je mišljenje bilo da je realnije da bude 

maj, ali je ministar pomenuo da mogu da produže maksimalno 3 meseca finansiranje u okviru 

starog ciklusa) 

- Zakon i strategija - Još uvek postoji mogućnost da se dopuni predlog Zakona o NID-u, pa ćemo ponovo 

dostaviti predloge koje su članovi Pokreta predlagali tokom javne rasprave a koje A. Belić nije prihvatio. 

Pored toga, pozvani smo da predložimo i druge izmene koje smatramo bitnim. Predlog strateških osnova 

će takođe biti dostupan za kritiku. Postoji dobra volja od strane ministra da prihvati naše predloge. 

- Model finansiranja projekata - U Ministarstvu je M. Šuvakov glavni promoter ideje uvođenja 

kombinacije projektnog i institucionalnog finansiranja. U okviru projektnog finansiranja koje bi se 

zasnivalo na meritornosti i kvalitetu  plate bi ostale na nivou sadašnjih, ali bi bila povećana sredstva za 

materijalne troškove. Istraživači sa državnih institucija (instituta) koji ne prođu selekciju (ne dobiju 

projekat) dobijaju samo platu i to manju nego do sada. To bi značilo da se stimuliše kvalitet, ali da niko 

ne ostane bez finansiranja i bez posla. Naglašeno je da još uvek nije sigurno za koji model finansiranja će 

se Ministar odlučiti, ali je njegov stav da niko ne treba da ostane bez finansiranja. U novom projektnom 

ciklusu biće samo dostupna budžetska sredstva za materijalne troškove, u iznosu sličnom kao što je do 

sada bio DMT2. Neće biti sredstava iz kredita koji su išli preko JUP-a.  

- Rekategorizacija istraživača - Biće urađena nakon usvajanja akta o finansiranju jer se uvode nova 

pravila. Još nisu poznati kriterijumi za rekategorizaciju. Ministar je stavio predlog da se 1 rad priznaje 

samo 1 rukovodiocu, bez obzira na broj autora. 



- Stavljeni su predlozi (1) da matični odbori formiraju liste predatorskih časopisa iz kojih se radovi neće 

uzeti za kategorizaciju i (2) da se pri kategorizaciji rukovodilaca ne uzima ceo opus kandidata već da se 

uzme presek, odnosno 5-10 poslednjih godina. 

- Aktuelni problem isporuka preko JUP-a - Za 10-tak dana bi trebalo da bude raspisan novi tender za 

opremu i materijal naručen preko JUP-a. Postojeći broj lotova je povećan na preko 300 da bi se sprečila 

blokada tendera. Vreme za korisćenje sredstava iz kredita preko JUP-a treba da bude produženo do kraja 

2018. što znači da se i vreme za realizaciju isporuka potrošnog materijala i opreme produžava. To bi 

trebalo da omogući da sve bude isporučeno.   


